
 

 

 

 

                                                

                                                                   23/10/23 

 

 חברי.ות סגל אקדמי ומנהלי יקרים,

 

,  7.10-באוקטובר. בשל האירועים הרצחניים שהתרחשו ב 15-אמורה להתחיל בשנה"ל האקדמית הייתה 

. אנו משתתפים בצערם העמוק של המשפחות 5.11-והמצב בו נמצאת מדינת ישראל,  נדחתה פתיחת השנה ל

 שיקיריהם ויקירותיהם נפלו בקרב ונרצחו, ומתפללים עם המשפחות לחזרתם של הנעדרים והשבויים.

 

מהווה נקודת מפנה בחיינו האישיים והלאומיים של כל אחת ואחד מאיתנו. כולנו מבינים  2023אוקטובר 

שאחרי המלחמה תיווצר מציאות חדשה ואנחנו צריכים להיות שותפים לעיצובה. מערכת החינוך מטלטלת 

   CHAT GPTמטראומה לטראומה וזקוקה לסיוע שלנו. אם לפני חודש חשבנו שהמאיץ לשינוי יהיה ה 

ברור שהפן הרגשי, היכולת להתמודד עם שינויים וחוסר ודאות, עם חרדות ועם מתח חברתי מאתגרים  היום

לא פחות. בקהילת מכללת בית ברל יש ידע ויכולת להתמודד ולתמוך במעגלים החינוכיים והחברתיים 

 המקיפים אותנו, ואנו מפנים הרבה מכוחנו למשימה חשובה זו. 

 

ערבים במכללה. המשבר -הייחודיים של מכללת בית ברל, אנו שמים דגש על יחסי יהודיםבזכות המאפיינים 

הנוכחי פוגע בכולנו, ובעיקר במרקם היחסים העדין שנבנה לאורך שנים. אנו מקדישים מאמץ רב לחזק את 

בודת החוסן הפנימי שלנו, וגם להיות קשובים לצרכים של הקהילות סביבנו. המרכז לחיים משותפים עושה ע

 קודש עם מגוון של גופים הפונים לסיוע.

 

ההרשמה לשנה"ל תשפ"ד הייתה מצוינת וראינו גידול במספר הנרשמים. אנו מבקשים להודות לכל אחד 

ואחת מכם שלקחו חלק בעבודת הגיוס של הסטודנטים החדשים, ובמאמצים הגדולים שהובילו להצלחה 

הנוכחי יתכנו ביטולים או דחייה של הרשמות, ונדע את  ברישום הסטודנטים בכל היחידות. לצערנו במצב

תמונת ההרשמה הסופית רק עם פתיחת שנת הלימודים. על מנת להקל על הסטודנטים דחינו את התשלום 

 הראשון לשנת הלימודים תשפ"ד. במקביל בנינו מערך סיוע לסגל ולסטודנטים הנותן מענה לכל דורש. 

 

בימים הקשים שהחברה הישראלית כולה מגויסת, אנו מתייצבים למען ילדי ישראל. נדמה שבשעה קשה זו 

כולנו זקוקים לתמיכה ולסיוע. היכולת לעזור לאחרים והידיעה שיש לנו כלים מקצועיים וייחודיים לפעול 

כיות למפוני הדרום סביבנו מוקמות מסגרות חינו למען מי שזקוק לנו היא מקור לחוסן ולעצמה אישית. 

והצפון, גם בתי הספר באזור חסרים כוח אדם ומשוועים לסיוע. הצרכים מרובים ויש אלינו פניות רבות 

 מאוד. 

 

 

 



 

 

 

 

 

 

המכללה ערוכה לתמיכה וסיוע לקהילת המפונים ולקהילה שסביבנו. מתווה פעולה מפורט  22.10החל מה 

ה עמנואל וד"ר בת חן ויינהבר וכולל מומחים רלבנטיים על ידי צוות חירום בהובלתן של  ד"ר דלי התגבש

מהמכללה. במקביל, הסגל והסטודנטים יקבלו תמיכה והדרכה להתמודדות בזמן טראומה לאומית. 

משמעות החלטה זו שחברי הסגל, תלמידי התואר הראשון ותלמידים לתעודת הוראה )הכשרת אקדמאים(, 

יות לחזור לפעילות במכללה, יופנו על ידי המכללה לפעילות שאינם מגויסים ואינם מנועים מסיבות איש

במסגרות המתאימות לתחום ההתמחות שלהם, בליווי חברי הסגל הרלוונטיים. הפעילות תיחשב כפעילות 

ש"ש. הפעילות לתלמידי התואר השני תוגדר על ידי ראשי התוכניות  2לימודית ותזכה את הסטודנטים ב 

ענו לפנייה זו בנפש חפצה. המרכז לחברה וקהילה יחל את פעילותו במקביל ותועבר לסטודנטים. אנא הי

לפתיחת שנה"ל באוניברסיטה הפתוחה. סטודנטים מהמרכז לחברה ולקהילה שרוצים להצטרף לפעילות 

 .מוזמנים לפנות לצוות החירום

 

 עדכונים משולחן ההנהלה

 

 ועדת המינויים המוסדית

פרופ' חן למפרט שנכנס כסגן  חדשים לוועדת המינויים המוסדית, בשנה"ל תשפ"ד הצטרפו חמישה חברים

יו"ר ועדת המינויים, פרופ' עודד פוצ'טר, פרופ' אריה לב, פרופ' קוסאי חאג' יחיא ופרופ' דפנה גולדמן שנכנסו 

 כחברי הוועדה. 

מוסדית. כמו אנו מבקשים להודות לפרופ' אביבה קליגר על התקופה בה שימשה כסגן יו"ר ועדת המינויים ה

כן מבקשים  להודות גם לפרופ' יצחק שנל ולפרופ' ברברה פרסקו שכיהנו שנים רבות כחברים בוועדת 

המינויים המוסדית ותרמו תרומה רבה לקידומם של מרצים רבים במכללה לדרגת "מרצה בכיר", "פרופסור 

 חבר" ו"פרופסור מן המניין". 

 

 מנהל קשרי חוץ

י לוין כמנהל קשרי חוץ. יוסי מגיע אלינו עם ניסיון רב בגיוס כספים ובהובלת לאחרונה הצטרף אלינו יוס

 צמיחה בחיבור של מגזר ללא מטרות רווח ומגזר פרטי.

 

 רשות המחקר

רפאל גלנטי תעמוד החל משנה"ל הנוכחית בראש רשות המחקר. אנו מבקשים להודות לד"ר -פרופ' סיגל בן

 רשות המחקר.שי בידרמן על השנים בהם כיהן כיו"ר 

 

 

 

 

 



 

 

 

 

 

 

 המרכז לקידום ההוראה והלמידה

ד"ר רוית גולדהבר מחליפה את ד"ר אורית גילור כראש המרכז ל"קידום ההוראה והלמידה". אנו מבקשים 

להודות לאורית על תרומתה בתפקידה כראש המרכז ל"קידום ההוראה והלמידה". אורית סיימה את 

מבקשים לאחל לה בהצלחה בכל תחום שתבחר לפעול בו, ומודים לה שנים, ואנו  27עבודתה במכללה לאחר 

 על השנים הנפלאות של שירות למכללה ולסטודנטים.

 

 המרכז לסימולציה

דפנה צוקרמן מחליפה את ד"ר אורית אלמוג  כראש המרכז ל"סימולציה". אנו מבקשים להודות לד"ר 

ת המרכז  לסימולציה ועמדה בראשו מיום אורית אלמוג אשר פורשת לגמלאות. אורית היתה בין מקימו

הקמתו. אורית הפכה את המרכז למקום פעיל ושוקק חיים בו מתנסים הסטודנטים במצבים המדמים 

 ספרי, בהשתתפות שחקנים, עמיתים ובהנחיית אנשי מקצוע.-מציאות מהעולם הבית

 

 קידומים אקדמיים

טבנס שקיבלה לאחרונה קידום לדרגת "פרופ' ועדת המינויים המוסדית מברכת מקרב לב את פרופ' ענת ס

 מן המניין". 

 

 אישור מל"ג לתוכניות/נתיבים חדשים

( עם וללא .M.Edלאחר אישור המל"ג התחלנו בפרסום והרשמת סטודנטים לתוכנית האקדמית לתואר שני )

" בהובלתו של פרופ' חן למפרט, בפקולטה לייעוץ, חינוך, מיינדפולנס ולמידה חברתית רגשיתתזה ב"

חברתית רגשית, הופכים בשנים האחרונות -לטיפול ולתמיכה חינוכית. התחומים של מיינדפולנס ולמידה

לחלק בלתי נפרד מהחזון והתקווה להתפתחותם העתידית של מערכת החינוך והמעשה החינוכי. הלמידה 

הנפשי, העמידות והקשיבות, הנדרשים כל -רים לפתח את החוסןוהתרגול של מיינדפולנס ואמפתיה, מאפש

ובה בעת, למצוא את הכוחות הנפשיים לסייע לזולתנו  –כך במציאות רוויות הקונפליקטים בה אנו חיים 

 ולפעול למען אחרים באופן מיטיב. 

 כמו כן, קיבלנו אישור מהמל"ג לפתיחת נתיב חדש:

 אישור להוספת נתיב  –( B.Ed.F.Aראשון באומנות )"אקולוגיה באומנות" במסגרת תואר  •

       –( .M.Ed"צמצום פערים וקידום שוויון הזדמנויות בחינוך" ניהול וארגון מערכות חינוך ) •

 .אישור להוספת נתיב            

 ( ב"בלקויות למידה: הערכה M.Edנתיב בתוכנית לתואר שני ) "נוירופדגוגיה",ב •

 והתערבות חינוכית".

 

 

 

 



 

 

 

 

 

 

 חדשנות בהוראה

אנחנו מברכים את שמונת הזוכים שנבחרו במסגרת קול קורא ל"חדשנות בהוראה" המובילים שינוי מהותי 

בתהליך ההוראה בשנה"ל תשפ"ד: ד"ר יעל אבסירה ואלדד ברבר; ד"ר תום ביאליק; ד"ר אבי ביצור; ד"ר 

ההגשה השנייה טרם  אור;  ד"ר מיה שלום -ןעווני ג'בארה; ד"ר אשרת גזל; ד"ר ורד חרותי; ד"ר ענת רימו

     הסתיימה ולרשימה יתווספו מספר זוכים חדשים(.

 

 הסגל המנהלי

אנו מבקשים להודות לגב' תהילה טביב שעבדה במשך שנים רבות בפקולטה לחינוך במגוון רחב של 

תפקידים, והייתה אבן שואבת של ידע ודוגמה לעובדת שלאורך כל שנות עבודתה היתה מסורה למכללה 

 ותמיד ראתה לנגד עניינה את קידום מטרות הפקולטה. 

 

 בתקווה לימים טובים ושלווים,

 

 

 

 

 

                                                             

 מר צביקה לוין                             פרופ' עלי ותד              פרופ' יולי תמיר   

 המכללהל מנכ"                         נשיאת המכללה סגן           נשיאת המכללה   


